

~~~~~

*Elke Groß*  
*Bonn Square Dance Group*

**Friendships which would  
never have existed  
without Covid-19**

During the Covid-19 pandemic it was not possible to meet and dance together. Some American and German

**Freundschaften, die es ohne  
Corona nie gegeben hätte**

Während Corona durfte man sich nicht treffen und zusammen tanzen. Einige amerikanische und auch deutsche Caller

callers, however, had the idea of offering zoom meetings for square dance. This way, square dancers from all over the World met at certain times – some in the middle of the night – on the internet and danced in their living room in twos or alone with phantoms to the calls of the zoom callers. This led to the development of zoom clubs and friendships. Many callers are still offering these zoom events today. Also, Dayle Hodge and Ett McAtee from Maryland in the USA.

After more than two years of zoom dancing, friendships have developed and the two callers wanted to meet their zoom dancers in Germany in person: How many are there? In which clubs do they dance? Where do they live?

They asked many questions and soon the zoom dancers were ready to help them plan a German tour, organize calling and sightseeing tours and offering accommodations. This resulted in a visit to Germany by Dayle Hodge with his partner Kathy Zottmann in June 2023 and Ett McAtee with Linda Kendall in October/November 2023. Very quickly some zoom dancers had organized so many calling dates for them that little time was left for sightseeing and some programs had to be shortened. The joy of the zoom dancers was so great that they travelled from many places in Germany to meet the callers at one or more dances. Most of the zoom dancers had already acquired the badges from DAYLE'S DANCERS and/or the ETTSETERAS and they were wearing them with pride. This made Dayle and Ett very happy, of course. Are they as numerous as in

kamen jedoch auf die Idee, Zoomveranstaltungen im Square Dance anzubieten.

So trafen sich Square Dancer aus der ganzen Welt zu bestimmten Zeiten – manchmal mitten in der Nacht – im Internet und tanzten in ihren Wohnzimmern zu zweit oder alleine mit Phantomen auf die Calls der Zoom-Caller. Daraus haben sich Zoomclubs und Freundschaften entwickelt. Manche Caller bieten diese Zoomveranstaltungen noch heute an. So auch Dayle Hodge und Ett McAtee aus Maryland in den USA.

Nach mehr als zwei Jahren Zoomtanzen hatten sich Freundschaften entwickelt, und die beiden Caller wollten gerne ihre Zoomtänzer in Deutschland persönlich kennen lernen: Wie viele sind es? In welchen Clubs tanzen sie? Wo wohnen sie?

Sie stellten viele Fragen, und schnell waren die Zoomtänzer bereit, ihnen bei der Planung einer Deutschlandtour zu helfen, Call- und Sightseeingtouren zu organisieren und Schlafplätze anzubieten. So kam es, dass Dayle Hodge mit seiner Partnerin Kathy Zottmann im Juni 2023 und Ett McAtee mit Linda Kendall im Oktober/November 2023 nach Deutschland kamen. Schnell hatten einige Zoomtänzer für sie so viele Termine zum Callen organisiert, dass für Besichtigungen gar nicht so viel Zeit blieb und so manches Programm gekürzt werden musste. Die Freude der Zoomtänzer war aber so groß, dass sie sich aus allen Richtungen Deutschlands auf den Weg machten, um sie während einer oder mehrerer Tanzveranstaltungen persönlich zu treffen. Die meisten Zoomtänzer hatten inzwischen sogar die Badges der DAYLE'S DANCERS und/oder der ETTSETERAS erworben und trugen sie mit Stolz. Darüber freuten sich Dayle und Ett

America by now? The fan club is big and has grown since the visit in Germany.

The BONN SQUARE DANCE GROUP took advantage of the occasion and offered a Special Clubnight with Dayle Hodge in June and a Special Clubnight with Ett McAtee in November. Both events were well attended and enjoyed by all participants.

Many zoom dancers, and also non-zoom dancers, look forward to the next visit or even plan a trip to the USA because many invitations were made in return.

Since then, Ett offers to call worldwide via zoom for clubs or complete squares on all C-levels. A stable and secure internet and a camera are required so that she can see the squares well. She can be reached under

**justetthon@gmail.com**

for arrangements of dates and fees.

Covid-19 has forced some clubs to fold but has also led to new friendships.

Through zoom, dancers and callers from all corners of the World have become friends and the square dance family has come together. The non-zoom dancers have also benefitted from the German tours of the zoom callers because, understandably, it is not for everyone to dance with phantoms at home. However, all who have done it have become more confident with the definitions and were sometimes able to learn a new level because there were also classes.

natürlich sehr. Ob es inzwischen genauso viele wie in Amerika sind? Die Fangemeinde ist jedenfalls groß und nach dem Besuch in Deutschland noch gewachsen.

Die BONN SQUARE DANCE GROUP nutzte auch die Gelegenheit und bot im Juni eine Special Clubnight mit Dayle Hodge und im November eine Special Clubnight mit Ett McAtee an. Beide Veranstaltungen wurden reichlich besucht und bereiteten allen Teilnehmenden viel Spaß.

Viele Zoomtänzer und auch Nicht-Zoomtänzer freuen sich schon auf den nächsten Besuch oder planen sogar einen Flug in die USA, denn Gegeneinladungen wurden natürlich auch ausgesprochen.

Ett bietet inzwischen auch in allen C-Leveln an, über Zoom weltweit für Clubs oder vollständige Squares zu callen. Voraussetzung ist ein stabiles, sicheres Internet und eine Kamera, damit sie die Squares gut sehen kann. Für eine zeitliche und finanzielle Absprache erreicht man sie unter

**justetthon@gmail.com**

Corona hat einige Clubs zur Aufgabe gezwungen, aber auch zu neuen Freundschaften geführt.

Durch Zoom haben sich Tänzer und Caller aus den unterschiedlichsten Ecken der Welt angefreundet und die Square Dance-Familie ist weiter zusammengewachsen. Von den Deutschlandtouren der Zoom-Caller profitierten nun auch die Nicht-Zoomtänzer, denn es ist verständlich, dass es nicht jedermanns Sache ist, zu Hause mit Phantomen zu tanzen. Wer es aber gemacht hat, ist sicherer in den Definitionen geworden und hat manchmal sogar ein neues Level lernen können, denn es gab auch Zoom-Classes.

Because of the positive feedback from our Special Clubnights with the zoom callers Dayle Hodge and Ett McAtee we – the BONN SQUARE DANCE GROUP – are willing to offer such Special Clubnights more often and to propose dancing together with many visitors without the big effort of a special dance. On 2 April 2024, the Bonn Square Dance Group invites to another Special Clubnight. This time with Ken Ritucci, also from USA. Ken was co-organizer of the first **Mainpac** in Frankfurt, has been calling for many decades and trains callers. We look forward very much to his visit.

Aufgrund der positiven Resonanz unserer Special Clubnights mit den Zoom-Callern Dayle Hodge und Ett McAtee sind wir – die BONN SQUARE DANCE GROUP – bereit, öfter solche Special Clubnights anzubieten und ein gemeinsames Tanzen mit vielen Gästen ohne den großen Aufwand eines Specials zu ermöglichen. Am 2. April 2024 lädt die BONN SQUARE DANCE GROUP erneut zu einer Special Clubnight ein. Diesmal mit Ken Ritucci, auch aus den USA. Ken war Mitorganisator der ersten **Mainpac** in Frankfurt, callt schon viele Jahrzehnte und bildet Caller aus. Wir freuen uns schon riesig auf ihn.

*Translated by Annemarie Cohen*



← Dayle's Dancers

Ettseteras

